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PROTOKÓŁ NR 0012.5.8.2021 

z posiedzenia Komisji  
Rodziny i Polityki Społecznej  

w dniu 21 października 2021r. 
 
 

Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 12.30- 13.30. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie 
z załączonymi listami obecności.   
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Podatki i opłaty lokalne. 

 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatki od nieruchomości na 

terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok. 
 

4. Informacja o realizacji programów społecznych.  
 

5. Funkcjonowanie świetlic środowiskowych, plany i perspektywy 
rozwoju.  
 

6. Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2021 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 
i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-
Zdrój na rok 2021. 
 

 pismo mieszkańca miasta dotyczące wykonania chodnika przy ul. 
Orzeszkowej dla osoby na wózku inwalidzkim.  
 

7. Wolne głosy i wnioski. 
 

8. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 23 września 2021r. 
 

9. Zakończenie posiedzenia. 
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Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji Bernadeta Magiera otworzyła posiedzenie  
i powitał przybyłych członków Komisji oraz gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.   
 
Ad.3. 
Podatki i opłaty lokalne. 
 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatki od nieruchomości na 

terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Aleksandra Strzemecka Naczelnik 
Wydziału Podatków i Opłat.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5, przeciw– 0, wstrzymujących się– 0 
  
 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2022 rok. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Aleksandra Strzemecka Naczelnik 
Wydziału Podatków i Opłat.  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za– 5, przeciw– 0, wstrzymujących się– 0 
 
 
Ad.4. 
Informacja o realizacji programów społecznych.  
 

Informacji udzieliła pani Aneta Pająk - Kierownik Referatu ds. Świadczeń 
Wychowawczych w Wydziale Spraw Rodzinnych i Alimentacyjnych. Omówiła 
programy społeczne realizowane obecnie przez Wydział Spraw Rodzinnych i 
Alimentacyjnych na rzecz mieszkańców Jastrzębie-Zdrój. Poinformowała że 
Rządowy program 500 plus od przyszłego okresu rozliczeniowego realizowany 
będzie przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych, w związku  z tym powstają 
problemy kadrowe z pracownikami zatrudnionymi do realizacji tego zadania. 
Zadanie realizowane będzie do końca maja 2022 roku.  
 
Robert Cichowicz 
Pani Prezydent podjęła decyzję, że jeśli są nowe nabory albo wakaty wynikające 
z odejścia pracowników na emeryturę czy też zastępstwo podczas długotrwałej 
nieobecności, będzie to proponowane tym pracownikom za wyjątkiem 
wysokospecjalistycznych stanowisk.  
 
Komisja otrzymała materiał pisemny – załączeniu. 
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Ad.5. 
Funkcjonowanie świetlic środowiskowych, plany i perspektywy rozwoju.  
 
Funkcjonowanie świetlic środowiskowych w mieście omówiła Magdalena 
Ostaszewska- Wdowiak Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Pełnomocnik 
Prezydenta Miasta do spraw rozwiązywania problemów alkoholowych. 
 
Świetlice, którymi się zajmujemy z Profilaktyki są to świetlice wychowawczo 
opiekuńcze na bazie świetlic szkolnych w dziewięciu szkołach naszego Miasta, tj. 
SP 1, 4, 5, 6, 9, 15, 19, 21 i ZS Mistrzostwa Sportowego. Świetlice powstały 
wiele lat temu, mają zapewnić opiekę dzieciom po godzinach działania świetlicy 
szkolnej. Odrabiają lekcje, mają zajęcia otrzymują dodatkowy mały posiłek. 
Spełniają one swoją rolę, ilość dzieci jest różna w różnych szkołach, mają do 
dyspozycji gry, zabawy, komputery. Nie są to świetlice środowiskowe, ponadto w 
mieście funkcjonują świetlice MOK-owskie.  
 
Klaudia Nietrzebka – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
W mieście mamy obecnie jedną placówkę wsparcia dziennego Przyjaźń na ulicy 
Dunikowskiego, działa ona sprawnie, jest zapisanych 42 dzieci, na regularne 
zajęcia uczęszcza około 15 dzieci, natomiast gdy jest organizowana atrakcja to 
wówczas frekwencja jest duża. Został wprowadzony psycholog, odwiedza ich 
dzielnicowy, jest współpraca z Zarządem Osiedla. Na ulicy Pszczyńskiej świetlicę 
prowadziło Stowarzyszenie, nie przystąpiło do kolejnego konkursu. Zamierzamy 
wprowadzić takie rozwiązanie aby zlecić realizację zajęć dla dzieci w miejscach 
zabaw w mieście takich jak Wesołkowo i Bąbelowo, ustalony zostanie 
harmonogram działań, gdzie rodzice z Pszczyńskiej dzieci w wieku 3-12 lat będą 
mogli wozić dzieci na zajęcia tematyczne dla razy w tygodniu. Widzimy potrzebę 
wsparcia dzieci z Pszczyńskiej, na pewno świetlica powinna tam powstać.  
 
Urszula Sobik 
Od kogo to zależy, że taka świetlica opiekuńczo wychowawcza powstaje                       
w szkołach? 
 
Magdalena Ostaszewska-Wdowiak 
Szkoły występowały z takimi wnioskami, zależy czy jest potrzeba oraz czy są na 
to środki. Tam są zatrudnieni opiekunowie na umowę zlecenie.  
 
Bernadeta Magiera 
Być może jest coraz większa potrzeba ze względu na to, że dzieci mają                         
do dyspozycji Internet.  
 
Janusz Toborowicz 
Czy któraś placówka chciała zrezygnować ze świetlicy opiekuńczo-
wychowawczej? W jaki sposób zajęcia świetlicowe osób, które tam są 
zatrudnione są kontrolowane? Ewaluowane? 
 
Magdalena Ostaszewska-Wdowiak 
W większości są to nauczyciele, pedagodzy, a środki są bezpośrednio w szkole, 
nadzór nad tym ma dyrektor szkoły.  
 
Janusz Toborowicz 
Chciałbym otrzymać informację na temat działalności świetlic funkcjonujących               
w ramach MOK-u. Miesiąc temu byłem zaproszony na zebranie sołeckie, które 
zorganizował pan Urgoł, czekając na spotkanie widziałem że przyszło troje dzieci, 
które chciały wejść do tego pomieszczenia, a było zamknięte. To jest bardzo 
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ważne, w którym kierunku władze miast idą w rozwój, albo zamykamy, albo 
otwieramy albo wzmacniamy poprzez odpowiednie osoby, które takie 
funkcjonowania szczególnie w sołectwach, w sołectwie Bzie, które bardzo długo 
czekało na tą świetlicę. Mam niedosyt aby przyjąć to ze spokojem i rezerwą.  
 
Robert Cichowicz 
Dyrektor MOK-u sprawuje nadzór nad tymi świetlicami.  
 
Janusz Toborowicz 
Proszę o zaproszenie pana Dyrektora MOK-u o udział w Komisji w kolejnym 
miesiącu.  
 
Robert Cichowicz 
Chętnych zapisuje się wielu, a przychodzi stosunkowo niewiele osób, albo nikt,                
a kadra jest utrzymywana w gotowości, wg mnie tu rachunek ekonomiczny 
zadziałał.  
 
Janusz Toborowicz 
Wszędzie trzeba liczyć, jednak chciałbym jakiegoś wyjaśnienia aby nam 
udzielono, gdyż aspekt prospołeczny musi funkcjonować, może należy się 
zastanowić, czy jeśli mamy 10 to zrobić 5 tam, gdzie jest to potrzebne, i ludzie, 
którzy są za to odpowiedzialni, robili wszystko, aby nie było takich sytuacji, że 
„dzisiaj nikt nie przyjdzie i zamykam drzwi”. 
 
Bernadeta Magiera 
Zaprosimy Dyrektora MOK-u na kolejne posiedzenie.  
 

Ad.6. 
Sprawy bieżące. 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 
 Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 

i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-
Zdrój na rok 2021 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Klaudia Nietrzebka – Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
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 pismo mieszkańca miasta dotyczące wykonania chodnika przy ul. 
Orzeszkowej dla osoby na wózku inwalidzkim.  

 
Komisja podjęła w tym temacie wniosek w punkcie Wolne głosy i wnioski.  
 
 
Ad.7.  
Wolne głosy i wnioski. 
 
Komisja sformułowała wniosek w następującym brzmieniu: 
 

Komisja Rodziny i Polityki Społecznej  wnioskuje o zabezpieczenie środków  
w budżecie Miasta na rok 2022 na projekt i wykonanie chodnika przy ulicy 
Orzeszkowej dla osoby ze znacznym stopniem niepełnosprawności. W załączeniu 
pismo mieszkańca miasta w powyższej sprawie. 
                                                                                                                                        
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
 
Ad.8.  
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 23 września 2021r. 
 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  
 

Ad.9. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Bernadeta Magiera –Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim                   
za przybycie oraz czynny udział w obradach Komisji i zakończyła posiedzenie. 
 
Protokołowała  
Agnieszka Bąk                

 Przewodnicząca Komisji Rodziny 
 i Polityki Społecznej   

 
Bernadeta Magiera 


